
Scénář k nahrávce ze dne 10. 1. 2025

Věra Trčková pochází z Mariánských Lázní a Milena Knoblochová se narodila v Aši.

Věra Trčková

Věra Trčková pochází z lázeňského města, kde několik let bydlela spolu se svými
rodiči. Její otec byl Čech a maminka Němka. Rodiče se seznámili v Německu, kde
tehdy oba pracovali.

Milena Knoblochová

Přestože se Milena Knoblochová narodila v Aši, své dětství tam nestrávila. Když jí byl
rok, přestěhovala se s rodiči do Brna, protože její tatínek byl vojenský pilot. Později
se rodina přemístila do Hradce Králové. Po maturitě se však Milena Knoblochová
vrátila zpět do Aše.

Jejich přátelství začalo v roce 1983, kdy paní Knoblochová nastoupila jako učitelka
na základní školu, kde se s paní Trčkovou setkaly.

Vznik gymnázia

S myšlenkou založit gymnázium v Aši přišel už pan doktor Novák. Oslovoval
jednotlivé učitele s dotazem, zda by měli zájem na gymnáziu učit. Ke vzniku školy
přispěl i tehdejší ministr, který byl na návštěvě v Chebu a přislíbil podporu.

Původně stálo u zrodu gymnázia pouze osm zakládajících učitelů. Po několika
letech získalo gymnázium možnost přijímat lektory ze zahraničí. V roce 1991 přijel z
Anglie první lektor jménem Richy. Kromě anglických lektorů zde působili i němečtí
pedagogové.



Každý, kdo na gymnáziu učil, se snažil zatraktivnit svůj předmět co nejvíce.
Příkladem můžou být fotbalové zápasy mezi pedagogy a studenty nebo časté
zájezdy do zahraničí, které nejčastěji organizovaly paní Knoblochová a paní Trčková.
Navštívily například Anglii, Francii, Švédsko, Švýcarsko, Skotsko či Irsko.

Úspěchy

Gymnázium úspěšně zvládlo první maturitní zkoušky. Učitelé se snažili připravit
studenty na různé soutěže. Mezi úspěchy patří také to, že škola zůstala zachována,
přestože ji několikrát hrozilo uzavření.

10. výročí

Při přípravě na 10. výročí otevření gymnázia pracovaly paní učitelky na sborníku
fotografií, vyprávění o studentech, třídách a historii školy. Byly zde zaznamenány i
její úspěchy. Mezi významné akce patřil také ples, kde vznikla krásná vzpomínka na
učitelské předtančení. Několik let poté, kdykoliv se slavilo kulaté výročí, byli učitelé
ochotní nacvičit a předvést svým studentům menší vystoupení, což mělo vždy velký
úspěch.

Taneční

Paní Knoblochová zastává názor, že každý student by měl umět tančit. Na základě
této myšlenky vedla sedmnáct ročníků tanečních kurzů, zaměřených především na
gymnazisty. V současné době však nejsou pro výuku tanečních vhodné prostory, a
proto kurzy již nepokračují.

Připravily žákyně Gymnázia v Aši:

Justýna Lea Kormundová, Nina Marxová, Amálie Pokorná a Eliška Ullmannová


